
Rada Miejska w Karczewie 
ul. Warszawska 28 

05-480 Karczew

STANOWISKO Nr 3/2021 
RADY MIEJSKIEJ W KARCZEWIE 

z dnia 5 marca 2021 r.

w sprawie budowy masztów telefonii komórkowej na terenie Gminy Karczew

Na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U z 2020 roku poz. 713 
z późn. zm.1) i § 40 ust. 1 Statutu Gminy Karczew, stanowiącego załącznik do Uchwały 
Nr LXII/549/2018 Rady Miejskiej w Karczewie w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Karczew 
(Dz. Urz. Woj. Mazow. z 2018 roku, poz. 10818 z późn zm.2) Rada Miejska w Karczewie 
przyjmuje następujące stanowisko w sprawie budowy masztów Stacji Bazowych Telefonii 
Komórkowej na terenie Gminy Karczew.

§ 1. Rada Miejska w Karczewie wyraża swój stanowczy sprzeciw w zakresie 
dotyczącym budowy masztów telefonii komórkowej na terenie Gminy Karczew, 
a w szczególności w miejscowości Piotrowice, z pominięciem udziału mieszkańców Gminy 
Karczew oraz wyraża swoje poparcie dla działań podejmowanych przez tych mieszkańców, 
mających na celu dopuszczenie ich do czynnego udziału w konsultacjach dotyczących 
realizacji przedmiotowej inwestycji, z przyczyn o których mowa w uzasadnieniu do 
niniejszego Stanowiska.

§ 2. Rada Miejska w Karczewie zobowiązuje Burmistrza Karczewa do upublicznienia 
niniejszego stanowiska w BIP Gminy Karczew, na stronie internetowej Gminy Karczew oraz 
podanie do wiadomości mieszkańców poprzez rozplakatowanie.

PRZEWODNICZĄCY RADY

1 Zmiany tekstu jednolitego wymienionej ustawy zostały ogłoszone w Dz. U. z 2020 roku, poz. 1378.
2 Zmiany tekstu jednolitego wymienionej uchwały zostały ogłoszone w Dz. Urz. Woj. Mazow. z 2018 r. poz. 
11309.



ZAŁĄCZNIK DO STANOWISKA Nr 3/2021 
RADY MIEJSKIEJ W KARCZEWIE 
z dnia 5 marca 2021 r.

UZASADNIENIE

W związku wybudowaniem masztu telefonii komórkowej na terenie miejscowości 
Piotrowice w Gminie Karczew, z pominięciem udziału lokalnej społeczności na etapie 
planowania inwestycji, Rada Miejska w Karczewie popiera działania podjęte przez 
mieszkańców oraz wyraża swój stanowczy sprzeciw co, do takiego sposobu prowadzenia tego 
typu inwestycji.

Rada Miejska w Karczewie zdaje sobie sprawę z tego, że zapewnienie właściwej 
transmisji danych oraz łączności jest istotne i ważne, jednakże realizacja inwestycji związanych 
z budową masztów telefonii komórkowej nie może odbywać się kosztem zdrowia, oraz 
majątku mieszkańców Gminy Karczew.

Faktem jest również, że zmiany w obowiązującym prawie budowlanym wprowadzone 
ustawą z dnia 16 kwietnia 2020 roku o szczególnych instrumentach wsparcia w związku 
z rozprzestrzenianiem się wirusa SARS-CoV-2 (tzw. Tarcza 2.0) dopuszczają możliwość 
realizacji tego typu inwestycji bez konieczności uzyskiwania pozwolenia na budowę. 
Wprowadzone art. 21 w/w ustawy przepisy otworzyły de facto „furtkę” dla inwestorów 
telekomunikacyjnych do budowy „przenośnych” masztów wolnostojących bez wiedzy 
lokalnych władz, z pominięciem procedur wymaganych ustawą z dnia 3 października 2008 roku
0 udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 
środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko. Tym samym uniemożliwiły udział 
społeczeństwa w procesie inwestycyjnym tak, jak to miało miejsce w przypadku konieczności 
uzyskania pozwolenia na budowę masztu.

Nie mniej jednak zdaniem Rady Miejskiej w Karczewie należy mieć na uwadze, iż 
budowa masztów telekomunikacyjnych w dowolnych miejscach zaburza nie tylko ład 
przestrzenny w Gminie Karczew, w tym w sposób znaczący ogranicza wykorzystanie 
okolicznych działek i obniża ich wartość, co budzi głęboki sprzeciw mieszkańców Gminy 
Karczew, którzy nadto mają duże obawy przed zagrożeniami związanymi z promieniowaniem 
fal elektromagnetycznych o wysokich częstotliwościach. Rada Miejska w Karczewie pragnie 
podkreślić, iż zgodnie z raportem Najwyższej Izby Kontroli (LLU-4101-008/2014, Nr ewid. 
6/2015/P/14/092/LLU) z kontroli postępowań administracyjnych związanych z budową
1 funkcjonowaniem stacji bazowych telefonii komórkowej -  cyt. „ mieszkańcy, zwłaszcza dużych 
aglomeracji miejskich, długotrwale przebywający w bezpośrednim sąsiedztwie SBTK skarżą się 
na pogorszenie stanu zdrowia, które jednoznacznie kojarzą z instalacją i uruchomieniem tych 
urządzeń w pobliżu miejsc zamieszkania lub pracy, co może wiązać się z przekroczeniem 
standardów. ” Ponadto w ocenie Rady Miejskiej w Karczewie należy poddać w wątpliwość fakt, 
czy „tymczasowe” maszty wprowadzone na mocy ww. przepisów faktycznie znikną 
z krajobrazu Gminy Karczew po zakończeniu stanu epidemii związanej z COVID-19.

Rada Miejska w Karczewie wyraża swoje zaniepokojenie faktem, że budowa masztu we 
wsi Piotrowice wcale nie będzie odosobnionym przypadkiem takiego prowadzenia inwestycji 
na terenie Gminy Karczew przez inwestorów . Tym samym przyjęcie w/w stanowiska przez 
Radę Miejską w Karczewie jest zasadne w celu wsparcia mieszkańców z uwagi na zagrożenia 
jakie wiążą się z ww. inwestycją, o których mowa powyżej. Rada Miejska w Karczewie jest 
zdania, że inwestycje budzące tak bardzo negatywne odczucia i sprzeciwy lokalnej społeczności 
powinny być z tą społecznością konsultowane, co niejednokrotnie mogłoby doprowadzić do 
wypracowania kompromisu, który byłby zadowalający zarówno dla mieszkańców, jak również 
dla inwestorów. Z tej też przyczyny Rada Miejska w Karczewie w pełni popiera wszelkie 
działania mieszkańców miejscowości Piotrowice zmierzające do zapewnienia mieszkańcom 
czynnego udziału w konsultacjach dotyczących realizacji przedmiotowej inwestycji, 
i jednocześnie stanowczo sprzeciwia się prowadzeniu tego typu inwestycji na terenie Naszej 
Gminy z pominięciem głosu mieszkańców .


